



可立中學(嗇色園主辦)
Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon

電話/Tel : (852) 2322 2229 傳真/Fax : (852) 2320 2414

網址/Website : <http://www.holap.edu.hk>



二零二一至二零二二年度

十二月份 學校通告

敬啟者：

現有以下重要事項，敬希 台端垂注，並加配合，以收學校與家庭雙軌教育之效。

一、學校活動日

二零二一年十二月二十二日(星期三)為學校活動日，所有學生必須出席，時間為上午八時三十分至十二時正。學生當天可選擇穿著便服回校，惟衣著應切合學生身份，並以端莊及大方得體為原則，髮式儀容亦須依平日上課之要求。

二、中一至中五級上學期考試及中六級模擬考試

本校將於二零二二年一月六日至一月十九日舉行中一至中五級上學期考試，考試範圍將於十二月上旬上載至學校網頁。中六級模擬考試則於二零二二年一月六日至一月二十五日舉行。敬希 閣下督促 貴子弟勤勉不懈，努力溫習，爭取佳績。

考試進行期間，學生必須嚴格遵守各項考試規則，違規者將被處分。學生於當天最後一節考試完畢後，方可離校。學生如未有選修該天考試之學科，可以留在家中溫習，毋須回校。現附上「上學期各級考試時間表」(見附件一)及「學校測驗及考試規則」(見附件二)，敬請細閱。有關全學年持續性評估、測驗及考試分數比例可參閱學生手冊第 16 至 17 頁。

三、香港手力急救協會 - 手力急救證書課程 (供家長參加)

本校將舉辦手力急救證書課程，供有興趣之家長參加。手力急救是根據中國傳統醫學理論，於正確之人體經絡穴位部份進行適當的指力按壓而達致急救之功能。課程主要講授用指力處理一般意外之十八個穴位。出席全數九小時課程及考試合格(口試)，可申請由香港拯溺總會頒發「手力急救證書」。詳情如下：

日期：二零二二年一月十三日 (星期四)

時間：上午八時至下午五時

地點：本校

課程費用：\$280 (家長繳付\$140，餘款由畜色園資助)

名額：16 (如報名人數多於名額，學校將以抽籤決定。)

四、學校書簿津貼及學生車船津貼

收到學生資助辦事處發出證明的同學，須向學校遞交核實學生身份證明之「資格證明書」，經校方蓋章後代送回學生資助處。如收到「資格證明書」，**請最遲於二零二二年一月三十一日 (星期一)** 或之前，或在證明書發出日期後的一個月內 (二者以較遲者為準) 交回學校校務處。

五、「香港教育城學生獎勵計劃 2021/22」

為鼓勵學生培養自學的精神，本校已為學生報名參加由香港教育城舉辦的一系列學生獎勵計劃。計劃包括中文狀元挑戰計劃、創作獎勵計劃、TVNews 獎勵計劃、閱讀約章獎勵計劃、閱讀挑戰計劃及「通識達人」網上挑戰計劃，希望讓學生透過有趣的遊戲、短片、練習等，輕鬆增進學科知識。詳情可參閱網址：

<https://www.hkedcity.net/studentscheme>。



所有計劃費用全免。各計劃均設有學生獎項和豐富獎品。現誠邀 貴家長鼓勵 貴子弟積極善用平台，以提高學習效益。以下為登入資料及各計劃內容：

香港教育城登入資料：

用戶名稱	密碼	詳情
hlc-s20XXYYY	StuYYYYMMDD	<ul style="list-style-type: none">• s20XXYYY 為學生註冊編號• YYYYMMDD 為同學的出生日期 (如出生日期為 2008 年 10 月 5 日，密碼即為：Stu20081005)★首次登入後系統會要求立即更改密碼

各計劃內容：

計劃名稱	組別	簡介
中文狀元挑戰計劃	中級程度（中一至中三） 高級程度（中四至中六）	完成有趣的語文練習及遊戲，持續增進中文能力及知識。
創作獎勵計劃	中學組（中一至中六）	發揮創意，創作小說、故事、隨筆、圖文等作品投稿。
TVNews 獎勵計劃	初級程度（小四至中三） 高級程度（中四至中六）	觀看新聞及多元化題材影片，並完成網上挑戰，提升英語能力。
閱讀約章獎勵計劃	中學組（中一至中六）	廣泛閱讀，享受閱讀，以閱讀帶動寫作，記錄個人化閱讀歷程。
閱讀挑戰計劃	高級程度（中一至中六）	參與遊戲化挑戰，培養閱讀興趣，並提升閱讀能力。
「通識達人」網上挑戰計劃	初級程度（中一至中三） 高級程度（中四至中六）	透過通識網上學習材料和練習，鞏固對通識概念和議題的認識。

六、「初中科學線上自學計劃」(只適用於中一至中三級)

「初中科學線上自學計劃」由教育局主辦，並得到香港科技大學轄下的香港虛擬大學及香港都會大學科技學院支持。計劃中的自學平台載有網上講座及電子測驗題目，內容與科學（中一至中三）課程相關。參與此計劃的學生在參與網上講座及完成電子科學測驗題目後，可按測驗表現獲得獎項。計劃將於二零二二年一月一日至二零二二年三月三十一日期間進行。貴子弟如對計劃有興趣，可於十二月十四日或之前向科學科老師報名，老師會稍後向已報名的同學發放有關計劃的詳細資料。

七、《情意及社交表現評估套件 APASO (第二版)》試行問卷 (只適用於中二、中四及中六級)

為支援學校的自評工作，教育局委託香港中文大學教育數據研究中心進行《情意及社交表現評估套件 APASO (第二版)》的檢視及更新常模，協助學校評估學生在情意及社交範疇的表現，以掌握學生全人發展的需要和檢視相關措施在校內推行的成效。本校將於十二月份安排中二、中四及中六級學生填寫試行問卷。

有關上述各項通告，台端如有疑問，歡迎致電本校校務處查詢。

此致

貴家長 / 監護人

嗇色園主辦可立中學


校長謹啟
(彭惠蘭校長)

二零二一年十一月二十九日



十二月份 學校通告

[請於十二月六日或之前簽妥回條]

【回條】

敬覆者：

頃閱來函，已知悉下列各項通告事宜，本人定當予以配合：

一、學校活動日

二、中一至中五級上學期考試及中六級模擬考試

三、香港手力急救協會 - 手力急救證書課程 (供家長參加)

本人欲參加課程。

本人不欲參加課程。

* 請在適當方格內加 “✓” 號

四、學校書簿津貼及學生車船津貼

五、「香港教育城學生獎勵計劃 2021/22」

六、「初中科學線上自學計劃」(只適用於中一至中三級)

七、《情意及社交表現評估套件 APASO (第二版) 》試行問卷 (只適用於中二、中四及中六級)

此覆

嗇色園主辦可立中學校長

學生姓名：_____ 班別：_____ 班號：_____

家長姓名：_____ 簽署：_____



可立中學(普色園主辦)
Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon
電話/Tel : (852) 2322 2229 傳真/Fax : (852) 2320 2414
網址/Website : <http://www.holap.edu.hk>



2021-2022
Circular December 2021

29th November, 2021

Dear Parents / Guardians,

I would like to draw your attention to the followings:

1. School Activity Day (22nd December)

Students are to attend the activity day on 22nd December, 2021 (Wednesday) from 8:30 a.m. to 12:00 noon. Students can choose to wear casual clothes back to school on that day. Please note that students should wear decent clothing which is appropriate to students' identity. Hair styles and grooming must be in line with the requirements of normal school days.

2. Arrangement for F.1 to F.5 First Term Examination and F.6 Mock Exam

The First Term Examination for **F.1 to F.5 students** will be held from **6th to 19th January, 2022**. The First Term Examination coverage will be uploaded to the school webpage in early December. **F.6 Mock Exam** will be held from **6th to 25th January, 2022**. Please encourage your child to study hard and strive for the best results.

During the examination period, all students have to strictly comply with the examination regulations. Breaching of them will lead to penalty. Students are allowed to leave school only after they have taken all the examination sessions on that day. Students are advised to stay at home and do revision if no examination is arranged on that day. Please refer to the First Term Examination timetable (*Annex I*) and Examination Regulations (*Annex II*). For the weightings of continuous assessment, uniform tests and examinations, please refer to P.16-17 of the student handbook.

3. The Acupressure in First Aid Federation, Hong Kong Certificate Programme in Acupressure First Aid (for parents)

The school is going to hold a certificate programme in Acupressure for parents. Acupressure is based on traditional Chinese medical theories. It can serve the purpose of first aid through stressing appropriate level of finger force on the meridians of human bodies. The programme is mainly about the 18 acupoints, which can be treated with finger force in typical accidents. Attending the whole 9-hour programme and passing the examination (orally), participants are eligible to receive the "Certificate in Acupressure First Aid" issued by Hong Kong Life Saving Society. The details are as follow:

Date: 13rd January, 2022 (Thursday)

Time: 8 a.m. – 5 p.m.

Venue: Ho Lap College

Fee: \$280 (**Parents are required to pay \$140** while the rest will be subsidized by Sik Sik Yuen)

Quota: 16 (In case of oversubscription, selection will be made by drawing lots.)

4. School Textbook Assistance and Student Travel Subsidy

Students who receive the notification issued by the Student Finance Office should submit the Eligibility Certificate (EC) to the school General Office on or before **31st January, 2022** or within one month from the issue date of EC, whichever is the later. The document will be stamped with the school chop and then sent to the Student Finance Office.

5. EdCity Student Schemes 2021/22

To encourage students' self-learning, our School will be joining the student scheme organised by Hong Kong Education City (EdCity), including Chinese Master, eWorks Award Scheme, TVNews Award Scheme, Reading Contract, Reading Challenge and LS Online Challenge, which enable students to learn through fun games, videos and exercises. For details, please visit the website: <https://www.hkedcity.net/studentscheme/en/>. All schemes are free of charge. Students with excellent achievements will receive amazing prizes. We sincerely hope that you could encourage your child to actively use the platform for enhancing learning effectiveness. The login information and details for each scheme are as follows:

Website:



HKEdCity login information

Login name	Password	Details
hlc-s20XXYYY	StuYYYYMMDD	<ul style="list-style-type: none">• s20XXYYY is the student's registration number• YYYYMMDD is the student's birthday (e.g. 5th October 2008 → stu20081005) <p>★ You are required to change the passwords upon your first logging in</p>

Details for each scheme:

Scheme	Division	Description
Chinese Master	Intermediate Level (S1–S3) Senior Level (S4–S6)	Enhance students' Chinese proficiency with interesting exercises and games.
eWorks Award Scheme	Secondary School Division (S1–S6)	Unleash students' creativity by encouraging them to create their own stories, essays and illustration writing.
TVNews Award Scheme	Junior Level (P4–S3) Senior Level (S4–S6)	Boost students' English proficiency through news and other thematic videos with online challenges.
Reading Contract	Secondary School Division (S1–S6)	Encourage students to read extensively, complete the journey from reading to writing and record their reading progress.
Reading Challenge	Senior Level (S1–S6)	Cultivate students' interest in reading and develop reading skills by taking playful quizzes.
LS Online Challenge	Junior Level (S1–S3) Senior Level (S4–S6)	Strengthen students' knowledge on Liberal Studies concepts and social issues through online exercises.

6. Junior Secondary Science Online Self-learning Scheme (only applicable to F.1 to F.3 students)

“Junior Secondary Science Online Self-learning Scheme” (the Scheme) is organised by the Education Bureau, and supported by the Hong Kong Virtual University under the Hong Kong University of Science and Technology and the School of Science and Technology of the Hong Kong Metropolitan University. The online learning platform contains online seminars and electronic quiz items with contents relevant to Science (S1-3) curriculum. Students are expected to participate in the online seminars and to complete the science electronic quiz items in the Scheme. Awards will be given to the participating students according to their quiz performance. The Scheme will be held from 1st January, 2022 to 31st March, 2022. If your children are interested in the Scheme, they can register with their science teachers on or before **14th December, 2021** and our teachers will release the details to participating students later.

7. Trial Questionnaire of Assessment Program for Affective and Social Outcomes (2nd Version) (APASO-II) (only applicable to F.2, F.4 and F.6 students)

Education Bureau has appointed EdDataX Research Centre, The Chinese University of Hong Kong to review and renew the norms regarding APASO-II to help schools evaluate their affective and social performance and reflect the needs of schools. To grasp the needs of students' whole-person development and review the effectiveness of relevant measures implemented in the school, F.2, F.4 and F.6 students of our school are arranged to complete the abovementioned questionnaire in December.

Should you have any enquiries regarding the above contents, please do not hesitate to contact the school. Thank you very much for your kind attention.

Yours faithfully,

Ms. PANG Wai-lan
Principal



Reply Slip
(Please return the slip on or before 4th December)

Date: _____

Dear Principal,

I fully understand the following circulars and the contents of which are noted.

1. **School Activity Day (22nd December)**
2. **Arrangement for F.1 to F.5 First Term Examination and F.6 Mock Exam**
3. **The Acupressure in First Aid Federation, Hong Kong Certificate Programme in Acupressure First Aid (for parents)**

I would like to enroll for the programme.

I will not enroll for the programme.

**Please choose the appropriate option.*

4. **School Textbook Assistance and Student Travel Subsidy**
5. **EdCity Student Schemes 2021/22**
6. **Junior Secondary Science Online Self-learning Scheme (only applicable to F.1 to F.3 students)**
7. **Trial Questionnaire of Assessment Program for Affective and Social Outcomes (2nd Version) (APASO-II) (only applicable to F.2, F.4 and F.6 students)**

Parent's signature: _____

Student's name: _____

Student's class & class no.: _____ ()

可立中學(舊色園主辦)

學校測驗及考試規則

1. 試場可設在學校禮堂、課室或特別室。在測驗或考試前，考生須留意試場及座位位置，亦須細閱測驗及考試時間表。
2. 考生須在測驗或考試開始前 15 分鐘進入試場。
3. 考生須準時應考，遲到考生將不獲額外時間作答。
4. 測驗或考試期間，考生不得提早離開試場。
5. 學生於當日最後一節測驗或考試完畢後，方可離校。
6. 監考老師分發試卷前，學生必須將課本、紙張及筆記等物品放在書包內，將書包拉上拉鍊或扣好，然後放在座位下，所需之文具須放於桌面上。
7. 測驗或考試進行期間，不得與其他同學交談，包括借用文具。如有疑問可先舉手，向監考老師提出。
8. 監考老師宣佈測驗或考試終結時，學生必須立即停止書寫。
9. 若教育局宣佈中學停課，則該日測驗或考試會順延至下一個星期六或所有測驗或考試完成後的第一天舉行，考生須留意最新安排。
10. 考生須遵守考試規則及聽從老師的指示。若有違反，考生會被扣分，甚至被取消考試資格。若考生於測驗或考試作弊，考生會被取消考試資格，校方亦會依相關校規懲處。
11. 由於學業成績是決定學生升班或留班的重要參照，故學生務必出席所有測驗或考試。如考生因嚴重身體不適而未能應考，須致電校方，並在復課後將醫生證明書送交班主任。未能遞交醫生證明書者，缺席考卷將當作零分計算。
12. 考生若缺席測驗或考試，校方可依據考生的補考、平日測驗、持續評估及/或以往測考成績定出「估計成績」。

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)
Regulations for Tests / Examinations

1. The examination centres may either be the school hall, classrooms or special rooms. Students should take note of the location of the examination centres and their seats before the test/examination. They should also read the test/examination timetable carefully.
2. Students should enter the examination centres 15 minutes before the starting time of the test/examination.
3. Students should be punctual for their tests/examinations. No extra time will be given for latecomers.
4. No early leave is allowed during tests/examinations.
5. Students are not allowed to leave the school premises if there is still another test/examination session to be attended.
6. Students have to put all their belongings including textbooks, worksheets and notes in their bags, which have to be zipped up or buckled up and placed under their chairs. All the necessary stationery should be placed on their desks.
7. Talking is strictly prohibited during tests/examinations. If students have any problems or needs, including borrowing stationery from other candidates, they have to make a request to the invigilators.
8. When invigilators announce “Time is up”, students have to stop working immediately.
9. Tests/Examinations will be postponed on the announcement of closure of secondary schools by the EDB. Subject(s) affected will be re-scheduled on the following Saturday or the day following the last day of the test/examination. Pay attention to any new arrangement.
10. Students should obey the examination rules and instructions given by the teachers. Any students found breaking the rules may receive mark penalties or even be disqualified from the examination and punished in accordance with the relevant school regulation. Students found cheating in tests/examinations will be disqualified from the examination and punished according to the school regulations.
11. A student who is seriously ill and unable to sit for the examination should inform the school by phone and consult a doctor and seek medical advice. He/She has to obtain a doctor’s certificate justifying the absence from the examination and submit it to the class teachers when he/she resumes school. Failing to do so will result in zero mark on the concerned paper.
12. Students absent from an examination may be given an estimated mark based on supplementary examinations, quizzes, continuous assessments and/or past exam performances.

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)
2021-2022
First Term Examination Timetable

Time	Form	06-01 (Thu)	07-01 (Fri)	10-01 (Mon)	11-01 (Tue)	12-01 (Wed)	13-01 (Thu)	14-01 (Fri)	17-01 (Mon)	18-01 (Tue)	19-01 (Wed)
08:30-	S1	MATH (1) (90 mins)	CHIN (1) (90 mins)	ENG (4)/ CHIN (4)	ENG (1) (75 mins)		L&S (75 mins)	ENG (3) # (60 mins)	SCJ (75 mins)	CHIS (75 mins)	
	S2	ENG (1) (75 mins)	MATH (1) (90 mins)		CHIN (1) (90 mins)		CHIS (75 mins)	GEOG (75 mins)	L&S (75 mins)	SCJ (75 mins)	
	S3	CHIN (1) (90 mins)	ENG (1) (75 mins)		MATH (1) (90 mins)		PHY (60 mins)	BIO (60 mins)	CHIS (75 mins)	ENG (3) # (60 mins)	
10:45-	S1	MATH (2) (60 mins)	CHIN (2) (100 mins)		ENG (2) (60 mins)		GEOG (75 mins)	HIST (75 mins)			
	S2	ENG (2) (60 mins)	MATH (2) (60 mins)		CHIN (2) (100 mins)			ENG (3) # (60 mins)	HIST (75 mins)		
	S3	CHIN (2) (110 mins)	ENG (2) (60 mins)		MATH (2) (75 mins)		CHEM (60 mins)	L&S (75 mins)	GEOG (75 mins)	HIST (75 mins)	

- HALL

Whole Class Subjects

FORM 1: 304(1A),303(1B),302(1C),301(1D)

FORM 2: 309(2A),307(2B),306(2C),305(2D)

FORM 3: 204(3A),203(3B),202(3C),201(3D)

ENG (4)/CHIN (4) will be held in the morning session. Details will be announced by subject teachers.

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

2021-2022

First Term Examination Timetable

Time	Form	06-01 (Thu)	07-01 (Fri)	10-01 (Mon)	11-01 (Tue)	12-01 (Wed)	13-01 (Thu)	14-01 (Fri)	17-01 (Mon)	18-01 (Tue)	19-01 (Wed)
08:30-	S4	CHIS % (120 mins)	CS (80 mins)	MACO (1) (90 mins)	CLIT (1) % (120 mins)	CHIN (1) (90 mins)	PHY & (120 mins)	ENG (1) (90 mins)	BIO ! (90 mins)	ECON ^ (90 mins)	CHEM ! (90 mins)
		ICT & (90 mins)			PED & (60 mins)		HIST \$ (120 mins)				
					VAD ~ (165 mins)		BAFS % (90 mins)				
	S5	CHIN (1) (90 mins)	BIO @ (120 mins)	GEOG @ (135 mins)	ENG (1) (90 mins)	CHEM @ (120 mins)	LIBS (1) (80 mins)	BAFS \$ (135 mins)	MACO (1) # (135 mins)	PHY \$ (150 mins)	ECON (2) + (90 mins)
								CLIT (1) % (120 mins)		<u>ENG (4)</u>	CHIS & (135 mins)
							HIST (1) & (90 mins)		ICT % (120 mins)		
									PED \$ (75 mins)		
								VAD ~ (240 mins)			
10:45-	S4		GEOG ! (90 mins)	MACO (2) (75 mins)	CLIT (2) % (120 mins) 11:15-	CHIN (2) (135 mins)	<u>ENG (4)</u>	ENG (2) (90 mins)		ENG (3) # (120 mins)	
	S5	CHIN (2) (90 mins)	CHIN (3) # (100 mins) 11:15-	M1M2 @ (90 mins) 11:30-	ENG (2) (90 mins)	ENG (3) # (120 mins) 11:15-	LIBS (2) (75 mins)	CLIT (2) % (120 mins) 11:15-	MACO (2) # (75 mins) 11:30-	<u>ENG (4)</u>	ECON (1) + (45 mins)
								HIST (2) & (90 mins)			

@ - RM101-103 \$ - RM104 % - RM105 ^ - RM105,106 & - RM106 ! - RM207,208 +- RM209 # - HALL ~ - VA RM
Whole Class Subjects FORM 4/5: 205(4A/5A),206(4B/5B),207(4C/5C),208(4D/5D),209(5E)

ENG (4)/CHIN (4) will be held in the morning session. Details will be announced by subject teachers.

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)
2021-2022
Mock Examination Timetable

Time	Form	06-01 (Thu)	07-01 (Fri)	10-01 (Mon)	11-01 (Tue)	12-01 (Wed)	13-01 (Thu)	14-01 (Fri)	17-01 (Mon)	18-01 (Tue)	19-01 (Wed)	20-01 (Thu)	21-01 (Fri)	24-01 (Mon)	25-01 (Tue)	
08:30-	S6	ENG (1) # (90 mins)	ENG (3) # (120 mins)	LIBS (1) # (120 mins)	CHIN (1) # (90 mins)	CHIN (3) # (100 mins)	MACO (1) # (135 mins)	CHIS (1) @ (135 mins)	PHY (1) @ (150 mins)	GEOG (1) @ (150 mins)	BIO (1) @ (150 mins)	BAFS (1) & (75 mins)	CHEM (1) ^ (150 mins)	M1M2 & (150 mins)	ECON (1) % (60 mins)	
								ICT (1) @ (120 mins)				CLIT (1) % (120 mins)				
									PED (1) @ (135 mins)				HIST (1) \$ (105 mins)			
									VAD (240 mins)							
10:45-	S6	ENG (2) # (120 mins)	<u>ENG (4)</u>	LIBS (2) # (75 mins) 11:15-	CHIN (2) # (90 mins)		MACO (2) # (75 mins) 11:30-	CHIS (2) @ (80 mins) 11:30-	PHY (2) @ (60 mins) 11:45-	GEOG (2) @ (75 mins) 11:45-	BIO (2) @ (60 mins) 11:45-	BAFS (2) & (135 mins) 10:30-	CHEM (2) ^ (60 mins) 11:45-		ECON (2) % (150 mins) 10:15-	
									ICT (2) @ (90 mins) 11:15-				CLIT (2) % (120 mins) 11:15-			
									PED (2) @ (75 mins) 11:30-				HIST (2) \$ (90 mins) 11:00-			

@ - RM101-103 \$ - RM104 % - RM105 ^ - RM105,106 & - RM106 # - HALL ~ - VA RM

ENG (4)/CHIN (4) will be held in the morning session. Details will be announced by subject teachers.